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Ovako bi izgledao idealni svjetski tim u 2017. ako 
bi se računali samo glasovi crnogorskih fudbalera

IDEALNI TIM U 2017. U IZBORU FIFE I FIFPRO

I crnogorski fudbali birali 
NAJBOLJE NA SVIJETU

TIM SPFCG OSVOJIO 2. MJESTO
NA TURNIRU U ZAGREBU

Trening kamp  kao putokaz 

DO ANGAŽMANA
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INTERVJU SA 
SELEKTOROM 
REPREZENTACIJE 
CRNE GORE

Kako je 
Tumbaković 
preporodio 
„sokole”

ODRZANA SKUPŠTINA SINDIKADA  
PROFESIONALNIH FUDBALERA

Nastavićemo da radimo 
za bolje sjutra CG fudbala



3  Sindikata profesionalnih fudbalera Crne Gore

Poštovani fudbaleri,

kao prvo, hvala Vam što ste još jednom dali povjerenje meni kao 
predsjedniku, i mojim najbližim saradnicima, da u narednom peri-
odu budemo Vaši predstavnici i zastupnici.

Bićemo Vam na usluzi, kao i svih ovih godina, i vama koji igrate 
u Crnoj Gori, i vašim kolegama u inostranstvu. Vjerujem, zapravo, 
da će naša saradnja biti još bolja i plodonosnija, uz, naravno, želju 
da će manji dio našeg posla biti vezan za rješavanje vaših probleme, 
a veći na poboljšanje vašeg statusa kao profesionalnih fudbalera...

Iza nas su, usuđujem se reći, godine u kojima smo uradi-
li mnogo toga dobrog i napravili korake za budućnost.

Što je najvažnije, postali smo punopravni članovi 
FIFPro-a, Svjetskog sindikata profesionalnih fud-
balera, a članstvom u toj organizaciji i naše in-
gerencije su postale veće.

Ukratko, zastupali smo igrače u više od 100 
sporova, kako pred domaćom Arbitražom , tako 
i pred Arbitražm FIFA u međunarodnim sporo-
vima, kao i u rješavanju direktnih međunarodnih 
sporova između igrača i kluba. Izašli smo u susret 
bilo kom igraču koji nam s obratio, i svi sporovi koji su 
vođeni preko nas igrače nijesu koštali niti jedan euro.

Zahvaljajući konstruktivnoj saradnji sa FSCG – našim socijal-
nim partnerom, postigli smo konkretne rezultate koji su išli direktno 
u prilog fudbalera i domaćeg fudbala uopšte. Tako je, između osta-
log, IO FSCG, na naš predlog, donio odluku o dodatnom licenci-
ranju, po kojem svi klubovi koji nastupaju u I CFL od ove sezone 
moraju imati najmanje pet potpisanih profesionalnih ugovora sa 
domaćim igračima. Do ove sezone, bilo je prvoligaških klubova, koji 
nisu imali nijedan profesionalni ugovor sa igralima. Zalagaćemo se 
da se ova brojka u narednim sezonama progresivno povećava.

Organizovali smo tri kampa za igrače bez ugovora, kroz koje 
je prošlo ukupno 48 fudbalera. Ove godine smo imali 14-dnevnu 
akciju - trening kamp u Kolašinu, Zlatiboru i predgrađu Zagreba, 
koja je zaključena učešćem na Međunarodnom turniru igrača bez 
ugovora u Zagrebu

Organizovali smo razne edukativne seminare i okrugle stolove, 
radili smo na promociji domaćeg fudbala, kroz organizovanje Iz-
bora za najbolji tim, a od prošle sezone i izbor za najboljeg igrača 
sezone, u kojem glasaju isklučivo igrači I CFL...

Već tri godine smo sprovodili kampanju protiv namještanja 
mečeva, koju na svjetskom nivou sprovode FIFA i 

FIFPro, posjetili sve klubove prve i druge lige, 
vršili edukaciju, sproveli istraživanje FIFPro-a o 

ovoj negativnoj pojavi u fudbalu, u saradnji sa 
FSCG sproveli akciju, u kojoj su sve utakmice 
prvog kola CFL počele porukom „Reci NE 
namještanju mečeva“...

Sve aktivnosti, koje smo imali u proteklom 
period, nastavićemo i u narednom, na još većem 

nivou. Intezivno ćemo, ubuduće, raditi i na raz-
vijanju projekta za edukaciju igrača, kojim bi se 

omogućilo igračima na kraju karijere da besplatno 
steknu neku od obrazovnih kvalifikacija, koja bi im po-

mogla pri zaposlenju, jer znamo da mali broj fudbalera uspije da 
riješi egzistenciju igranjem fudbala…

Uključivanjem vaših kolega u najuže rukovodstvo SPFCG 
ostvarićemo, vjerujem, još tješnju saradnju sa svima vama. Mirko 
Raičević, Radomir Đalović i Marko Šćepanović, na volonterskoj os-
novi, izrazili su spremnost da nam pomognu, da budu veza između 
vas i nas. 

Planiramo mnogo toga, spremni smo da radimo naporno i preda-
no, kako bismo crnogorski fudbal učinili boljim, u svakom pogledu.

ŽELJKO JANOVIĆ, PREDSJEDNIK SINDIKATA PROFESIONALNIH FUDBALERA

ŠTA SMO RADILI I ŠTA ĆEMO URADITI  
ZA DOBROBIT CRNOGORSKOG FUDBALA

SADRŽAJ

NIKOLA KRSTOVIĆ, 
17-GODIŠNJI GOLGETER ZETE
BISER CG FUDBALA
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Ljubiša Tumbaković preuzeo je 
crnogorsku fudbalsku reprezen-
taciju u februaru 2016, kada su 

„sokoli” bili na evropskim marginama, iz-
van prvih 100 na rang-listi Fife.

Godinu i po rada, jedan kvalifikacio-
ni ciklus, bio je dovoljan 65-godišnjem 
stručnjaku iz Beograda da vrati Crnu Goru 
u važnije fudbalske tokove u Evropi.

Sve do oktobra, posljednjeg mjeseca 
mundijalskih kvalifikacija, Crna Gora je 
bila u aktivnoj igri za plasman na Svjetsko 
prvenstvo, a samo jedna pobjeda (umjesto 
toga stigao je poraz od Danske u Podgorici) 
nedostajao je Jovetiću i drugovima da se 
plasiraju u baraž na Mundijal.

Uz rezultatski preporod, broj pobjeda, 
bodova i golova koje je malo ko očekivao, 
Tumbaković je afirmisao i veliki broj 
mlađih fudbalera, „regenerisao” reprezen-
taciju, koja sada ima već formiran i speman 
tim za naredni ciklus kvalifikacija.

U razgovoru za „Fer-igru”, po završetku 
kvalifikacija, Tumbaković, međutim, nije 
bio u potpunosti zadovoljan.

Nedostajala je, kako kaže, rezultatska 
kruna dvogodišnjeg rada.

- Samim rezultatom nisam zadovoljan, 
mislim da smo mogli više, bez obzira na to 
što smo od početka forsirali priču da je cilj 
da budemo što duže u kvalifikacijama i u 
rezultatskom tonusu. To smo ostvarili, ali 
kada smo došli u situaciju da napravimo još 
jedan korak više, vratili smo se u realnost - 
kazao je Tumbaković

Crna Gora je završila kvalifikacije za 
Mundijal na 3. mjestu u grupi E, sa 16 bo-
dova - devet manje od Poljske i četiri manje 
od Danske, a tri više od Rumunije, devet 
više od Jermenije i 13 od posljednjeplasir-
anog Kazahstaba.

- Kada se napravi pravi rezime svega, 
onda se može reći da smo zadovoljni trećim 
mjestom u grupi. Međutim, to mjesto 
nikome ništa ne donosi. Suštinsko pitanje 
je šta smo napravili za ove dvije godine? 
Pokušali smo da napravimo grupu igrača 
koja može da odgovori visokom zahtjevima 
u nekom dužem periodu. Pokušali smo 
da napravimo način i stil igre koji bi tre-
bao da bude karakteristika našeg odnosa 
prema takmičenju, istovremeno prilagođen 
kvalitetu igrača sa kojima raspolažemo. 
Bilo je bitno i da napravimo atmosferu 
unutar ekipe. Da li smo na pravom putu, 
to ćemo da vidimo. Da li je kvalitet igrača 
prilagođen stilu igre, i to ćemo vidjeti kroz 
detaljnu analizu. Generalno gledano, rezul-
tatom nisam zadovoljan, detaljima jesam. 

LJUBIŠA TUMBAKOVIĆ, 
SELEKTOR FUDBALSKE 
REPREZENTACIJE CRNE GORE

NA PRAVOM 
SMO PUTU

Generalno gledano, 
rezultatom nisam zadovoljan, 
detaljima jesam. Mislim da 
smo na dobrom putu, ali će 
vrijeme pokazati svoje - kazao 
je Tumbaković, analizirajući 
završeni ciklus kvalifikacija za 
Svjetsko prvenstvo

Mislim da smo na dobrom putu, ali će vri-
jeme pokazati svoje - kazao je Tumbaković.

Kvalifikacioni put naše selekcije karak-
terisale su važne pobjede nad direktnim 
rivalima (protiv Danske u Kopenhagenu, 
Rumunije u Podgorici po 1:0), ubjedljivi 
trijumfi nad slabije rangiranim selekcijama 
(Kazahstana 5:0 i 1:0, Jermenije 4:1), ali i 
neki bolni porazi, od kojih navjviše peče 

rezultatski preokrer protiv Jermenije u Je-
revanu, kada je naša selekcija vodila 2:0 na 
poluvremenu, a na kraju izgubila 3:2.

- Da li je meč u Jerevanu bio ključan? Mis-
lim da nije, ali nas je ta utakmica razdrmala 
na pozitivan način, pa smo poslije toga up-
isali tri pobjede u četiri utakmice. Ipak, Ru-
muniji smo otkinuli četiri boda, protiv Jer-
menije i Kazahstana uzeli devet od 12, ali 
u utakmicama gdje smo objektivno trebali 
više, tu nam je malo falilo. Odigrali smo 
dobru utakmicu protiv Poljske u Podgorici, 
a oni su u tom momentu bili na vrhuncu 
forme, mnogo bolji nego kada smo s njima 
igrali u Varšavi, na kraju kvalifikacija. Da 
smo bili kompletni u Varšavi, siguran sam 
da bismo bili ravnopravni, a da je posto-
jao rezultatski pritisak, ne bismo izgubili. 
Protiv Danaca smo odigrali dvije taktičke 
utakmice, jednu pobijedili, jednu izgubili. I 

Malo silom prilika, a malo i zahvaljujući svo-
joj fudbalskoj filozofiji - stvaralačkoj, Ljubiša 
Tumbaković je  u ovom ciklusu sproveo 
smjenu generacija, najveću od nastanka 
crnogorskog fudbalskog nacionalnog tima.
Zatekao je reprezentaciju koja je nakon 
poraza u prijateljskom meču sa Makedoni-
jom novembra 2015. godine, a nakon bro-
doloma u ciklusu kvalifikacija  za Euro 2016, 
djelovala kao razbijena vojska, sve sa svojim 
najvećim vedetama, uključujući i sada skoro 
penzionisane, Mirka Vučinića i Marka Bašu. 
Mnogo novih imena uveo je Tumbaković 
tokom prvih prijateljskih mečeva, a potom 
i u kvalifikacijama. Uporedo je pravio tim i 
držao rezultatski „tonus”, kako i sam voli da 
kaže. 
Riječju - vratio je reprezentaciju iz fudbal-
skog ambisa, omogućio da se ravnopravno 
nosi  sa boljima od sebe. 
Golman Danijel Petković, pa Marko 
Janković, Nebojša Kosović, Aleksandar 
Šćekić, Filip Stojković, Mirko Ivanić - sve 
igrači „ispod 25”, debitovali su u ovom 
ciklusu, neki su postali standardni, neki i 
nosioci igre reprezentacije.
Sead Hakšabanović i  Emrah Klimenta još 
pravu šansu čekaju sa klupe, dok su Adam 
Marušić, Marko Simić, Marko Vešović, čak 
i Stefan Mugoša i  Damir Kojašević, koji 

su i ranije bili tu, u ovom ciklusu doživjeli 
punu afirmaciju.

- Mnogo poštujem mlade igrače, oni 
daju novu dimenziju rezultatu. Nije 
slučajno što se u ovim kvalifikacijama 
nametnulo nekoliko mladih igrača, 
koji su došli kao kontinuitet igara u 
mladoj reprezentaciji.
 Ako se pravilno budu razvijali, 
nećemo imati dva autoriteta u 
ekipi, kakvi su Jovetić i Savić, već pet 
ili šest. To je suština cijele priče.
Posljednju utakmicu protiv Poljske 
u Varšavu, u kojoj je naša selekcija 

bila žestoko oslabljena, Tumbaković 
ističe kao „lijepu poruku”.

- Osim Bećiraja, niko nije bio ispod 90. 
godišta.

Za skoro već dvije godine, koliko se nalazi na mjestu selektora crnogorske reprezentacije, 
Tumbaković je imao priliku da se upozna i sa radom Sindikata profesionalnih fudbalera 
Crne Gore.
- Mnogo mi se dopada kompletna ideja Sindikata. Nešto što je u Evropi odavno normalno, kod 
nas je tek sada počelo da zaživljava, a imam utisak da je SPFCG mnogo aktivniji od osta- lih sin-
dikata u regionu. To je nešto što je od izuzetnog značaja, ne samo za igrače, nego i za nas trenere. 
Svjedoci smo da trenerska struka u posljednje vrijeme ima mnogo problema sa takozvanim 
novokomponovanim fudbalskim rukovodiocima, koji na trenere gledaju kao na promjenjivu 
kategoriju. Ako se ujedinimo, a ako još znamo da iza nas stoji organizacija kakva je Sindikat 
fudbalera, onda zajednički možemo da promijenimo mnoge stvari - kaže Tumbaković.

Dopada mi se ideja Sindikata fudbalera Mladi igrači 
su dali novu 
dimenziju rezultatu

"

to protiv najozbiljnije reprezentacije u ovoj 
grupi, po mom mišljenju. Nisam zadovol-
jan kontinuitetom kvalitetne igre. Na sva-
koj utakmici želim da što više toga zavisi od 
nas, da se mi pitamo za ono što se dešava 
na terenu. Naravno, sve to je dugačak pro-
ces i malo ga je teže sprovesti u reprezent-
aciji. Malo je vremena za ispravljanje nekih 
navika koje igrači donesu iz svojih klubova 
- kazao je Tumbaković.

U posljednje dvije utakmice, protiv Dan-
ske u Podgorici i Poljske u Varšavi, Crna 
Gora nije osvojila ni bod, što je rezultatski 
definisalo minuli kvalifikacioni ciklus.

- Kada budemo stvorili ekipu koja ima taj 
kvalitet i harizmu da se u svakom momen-
tu nametne, a mi to još ne radimo, onda 
će igrači moći da odgovore zahtjevima. 
Nismo uspjeli da se nametnemo protiv 
Danske, iako smo bili veoma motiv-
isani, igrači su mjesec dana čekali tu 
utakmicu. Nismo se ponašali kako 
treba, bili smo u podređenom 
položaju, što je Danska iskoristila 
da uspješno privede meč kraju - 
istakao je crnogorski selektor.

Na pitanje da izdvoji najbolji 
i najlošiji meč u kvalifikacijama, 
Tumbaković je odgovorio:  

- Teško je treneru to da odluči. 
Ako gledamo po tome kada sve 
ide ekipi i kada napravi 
rezultat, najbolji bio 
meč sa Kazahst-
anom ovdje. 
Daš pet 
prelijepih 
golova, 

imaš tečnu igru. Sve je išlo, ali to nije to. Nije 
protivnik taj da bi utakmica bila zatjevna, 
zato bih radije rekao da je ne najbolja, nego 
najpametnija utakmica koja je odigrana pro-
tiv Rumuna u Podgorici. Ipak je to bio pro-
tivnik za respekt, žrijeban iz prvog šešira i bez 
obzira što je tada bio u nekom padu forme, 
bila je to utakmica koja je imala pshilošku 
težinu i rezultatsku vrijednost. Momci 
su je odigrali maksimalno profesionalno, 
ispoštovali zadatke i došli do rezultata. To je 
nekako meč koji je na mene ostavio utisak 
kako bismo trebali da igramo. Na neki način, 
to je naš identitet. S duge strane, najslabije 
je bilo protiv Jermenije u Jerevanu. Tamo sa 
osjetio neku nemoć kao trener. Poslije prvog 
poluvremena i 2:0 za nas, gledam igrače iz 

Jeremenije i činilo mi se da 
su trećerazredni igrači, a 

onda u isto vrijeme od-
lazimo u svlačionicu 

i kažem da ako ne 
napravimo neki stres 
gubimo utakmicu. 
To je bio jedini puta 
kada sam podigao 
ton u svlačionici, jer 
sam nešto predosjećao. 
Vidjeli ste kako je 

završilo - zaključuje 
Tumbaković.
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Željko Janović dobio je novi mandat 
na mjestu predsjednika Sindikata 
profesionalnih fudbalera (SP-

FCG), na Skupštini, koja je održana 27. 
novembra u Podgorici. 

Na Skupštini su izabrani rukovodeći 
organi Sindikata, usvojene Izmjene i 
dopune Statuta koji je usklađen sa FIF-
Pro standardima i najavljene buduće ak-
tivnosti.

Za generalnog sekretara Sindika-
ta izabran je Vladimir Krsmanović, a 
pored njih dvojice u Izvršni odbor SP-
FCG izabrani su Željko Damjanović, 
Filip Jovović i tri aktivna igrača - Ra-
domir Đalović, Mirko Raičević i Marko 
Šćepanović.

Ulazak aktivnih fudbalera u najuže ru-
kovodstvo SPCFG dokaz je da Sindikat 
želi da ima tijesnu saradnju sa igračima.

To je najavio i predsjednik Janović, u 
najavi predstojećih aktivnosti. 

“Pokrenućemo projekat pravnih 
kancelarija, kako bismo na što efikasniji 
način izašli u susret igračima u sporovi-
ma, i sredstva od članarine služiće upravo 
za servisiranje troškova taksi, vještačenja, 
a  od djela članarine u planu je formiran-
je posebnog Fonda za pomoć igračima u 
nevolji. 

O upotrebi tih sredstava odlučivaće up-
ravo aktivni igrači u Izvršnom odboru”, 
rekao je Janović.

U izvještaju o aktivnostima u prethod-
nom periodu, koji je podnio Janović, sub-
limirane su aktivnosti koje je SPFCG pre-
duzeo, a koje su se prvenstveno odnosile 
na zastupanje igrača u sporovima pred 
domaćim i međunarodnim Arbitražnim 
sudom, radom Odbora za socijalni dija-
log, realizacijom projekta kampa za igrače 
bez ugovora, pokretanjem kampanja i ra-
dom na promociji domaćeg fudbala.

“Nastavićemo sa planiranim aktivnos-
tima. Čeka nas dosta izazova, ali uz 
podršku igrača, FIFPro-a, kao i kroz 
partnerstvo sa Fudbalskim savezom vje-
rujem da ćemo postići još bolje rezultate 
u narednom periodu”, rekao je Željko 
Janović, predsjednik SPFCG.

Na početku Skupštine delegatima i gos-
tima obratio se generalni sekretar Fudbal-
skog saveza Crne Gore Momir Đurđevac 
koji je naglasio da je saradnja saveza sa 
Sindikatom na izuzetnom nivou.

Skupštini su pored profesionalnih fud-
balera iz domaćih klubova prisustvovali 
predstavnici FSCG, treneri crnogorskih 
prvoligaša kao i bivši fudbaleri.

Mirko Raičević, Marko Šćepanović i Radomir Đalović, poznata imena crno-
gorskog fudbala, igrači sa dugim internacionalnim stažom i reputacijom, sa 
zadovoljstvom su prihvatili da budu aktivni članovi Sindikata profesionalnih 
fudbalera, kroz članstvo u Izvršnom odboru, na volonterskoj osnovi.
Od njihovog uključivanja u rad SPFCG korist će imati svi, a prije svega igrači.
“Drago mi je što sam postao dio ove priče, jer smatram da iskustvom i ener-
gijom mogu mnogo da pomognem mojim kolegama, u slučaju da budu imali 
bilo kakav problem. 
Takođe, u Sindikatu profesionalnih fudbalera prepoznajem organizaciju koja 
želi da doprinese da stanje u crnogorskom fudbalu bude što je moguće bolje. 
Svi zajedno - igrači, klubovi, Savez i Sindikat – možemo da napravimo mnogo 
toga dobrog u narednom period”, rekao je Mirko Raičević, nekadašnji kapiten 
Budućnosti, a sada Mladosti.
“Raičević, Šćepanović i Đalović su u našem timu, ali naša vrata su otvorena 
svim igračima, koji su dobrodošli da iznesu svoje ideje, razmišljanja, pla-
nove… Svi se poznajemo međusobno, moramo da imamo povjerenje jedni 
u druge, jer je svima u interesu da se naš fudbal razvija u svakom pogledu”, 
kazao je Željko Janović.

Fudbaleri-volonteri na usluzi kolegamaODRŽANA TREĆA SKUPŠTINA SPCFG

Janović  dobio 
novi  mandat, 

igrači u Izvršnom 
odboru
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PRIJATELJSKE 
utakmice na Zlatiboru

SPFCG - Spartak Subotica 2:2

Zlatibor - 27. jun 2017. Teren SC „Švajcarija“. Strijelci: Đukanović u 12. i Vujačić u 36. 
minutu za SPFCG, Kim Von Stok u 46. i Tomović u 56. minutu za za Spartak.

SPFCG: Delibašić, Đukanović, Radenović, Višnjić, Vlahović, Racković, Nikočević, 
Kosović, Đuranović, Nikolić, Vujačić. Igrali su još: Vuksanović, Vukčević, Radonjić, 
Milošević, Rogošić, Sjekloća i Bogdanović. Trener: Zoran Mijović.

Spartak: Dokić, Gajić, Tomović, Kerkez, Parezanović, Medić, Pantić, Dunđerski, 
Stamenković, Antunić, Kim Von Stok. Igarao je još: Brunčević. Trener: Veselinović.

SPFCG - Rad 1:3

Zlatibor - 28. jun 2017. Teren SC „Zlatibor“. Strijelci: Vujačić u 19. minutu za SPFCG,  
Jović u 34, Lutovc u 36. (penal) i Milošev u 82. minutu za Rad.

SPFCG: Delibašić, Đukanović, Radenović, Višnjić, Vlahović, Racković, Nikočević, 
Kosović, Bogdanović, Nikolić, Vujačić. Igrali su još: Vuksanović, Vukčević, Radonjić, 
Milošević, Rogošić i Sjekloća. Trener: Zoran Mijović.

Rad: Mirković, Volkov, Vico, Šipčić, Zonjić, Ljubinković, Bainović, Denić, 
Veselinović, Jović, Lutovac. Igrali su još: Busnić, Stojanović, Tanasijević, Guzina, 
Milošev, Parađina, Piščević, Matović.

VULE VUJAČIĆ (RAD)

Trening kamp SPFCG i turnir u 
Zagrebu mi je pomogao da nađem 
klub. Radili smo vrhunski, pod ko-

mandom Zorana Mijovića, počevši 
od prvih priprema u Kolašinu, 
preko prijateljskih mečeva koje 
smo igrali na Zlatiboru, pa sve do 
jakog turnira u Zagrebu. Zahva-
lan sam Sindikatu što nam je 
omogućio da u se u vrhunskim 
uslovima spremimo za ono što 
je, većinu nas, čekalo nakon 
toga u svojim klubovima.

Superligaša Rada (poraz 3:1) i Spartaka 
iz Subotice (remi 2:2).

- U Zagrebu uspješno okončali ovu ak-
ciju, koja je počela još 20.juna i odlaskom 
u Kolašin gdje smo obavili prvi dio pri-
prema, pa preko priprema na Zlatiboru 
i utakmica protiv srpskih superligaša 
Spartaka i Rada. Učešćem na FIFPro 
Međunarodnom turniru u Zagrebu i pro-
laskom u finale krunisali smo ovogodišnji 
projekat Trening kampa za igrače bez 
ugovora. Uz malo sreće mogli smo i do 
trofeja, ali za nas je mnogo  važnije da 
smo imali grupu fudbalera koja je pod 
vođstvom trenera Zorana Mijovića pro-
fesionalnim i odgovornim pristupom 
tokom cijelog kampa ostavila sjajan uti-
sak ne samo na terenu nego i van njega, 
i nadam se da će većina naći profesion-
alni angažman -  kazao je nakon turnira 
Željko Janović, predsjednik SPFCG.

Koliko je Trening kamp i turnir u Za-
grebu značio fudbalerima, koji su tada 
bili bez ugovora, dovoljno govori podatak 
da je dobar dio njih nakon toga pronašao 
profesionalne angažmane.

Vule Vujačić, jedan od najistaknutijih 
igrača SPFCG na turniru u Zagrebu, sada 
nosi dres beogradskog Rada.

Golman Nikola Delibašić brani za 
Mornar, Ivan Racković je jedan od najis-
taknutijih fudbalera Dečića, baš kao i Ne-
manja Vlahović i Srđan Kosović, Vojkan 
Višnjić i Edin Nikočević igraju za Čelik, 
Vasilije Radenović je u Proleteru iz No-
vog Sada, Baćo Nikolić predvodi Mornar, 
Milisav Vuksanović brani za Cetinje, čiji 
dres nosi i Balša Rogošić...

IGRAČI BEZ UGOVORA UČESTVOVALI NA PRESTIŽNOM TURNIRU U ZAGREBU

TRENING KAMP SPFCG - 
najbrži put do angažmana

Sindikat profesionalnih fudbalera 
Crne Gore ljetos je, treću godinu 
zaredom, organizovao Trening 

kamp za igrače bez ugovora, kako bi im 
pomogao da nađu domaći ili inostrani 
angažman.

Nakon poravka u Kolašinu i na 
Žabljaku, ekipa SPFCG je, po prvi put do 
sada, učestvovala na prestižnom interna-
cionalnom turniru „Zagreb 2017”, koji 
je igran početkom jula u glavom gradu 
Hrvatske.

U konkurenciji hrvatskih, slovenačkih 
i srpskih fudbalera bez ugovora, ekipa 
SPFCG je osvojila drugo mjesto, i to na-
kon poraza na penale u finalnom duelu sa 
Hrvatskom.

Ekipa koju je predvodio trener Zoran 
Mijović u polufinalnom meču je sav-
ladala SPFN, ekipu igrača bez ugovora iz 
Srbije, sa 2:0. Strijelci su bili nekadašnji 
napadači Dečića Vule Vujačić i Uroš 
Đuranović, sada fudbaleri beogradskog 
Rada, odnosno češke Dukle Prag.

U finalnoj utakmici, SPFCG je u penal-
lutriji poražen od Hrvatske unije “No-
gometni sindikat”, i to nakon slabijeg 
izvođenja penala, pošto je u regularnom 
toku bilo 1:1.

Hrvati su poveli u 83. minutu preko 
Slavice, da bi izjednačenje Crnoj Gori u 
finišu donio Medić, autogolom nakon 
sjajne akcije Vujačića.

Penali su se šutirali u tri serije, a Hr-
vati su bili preciziniji i koncentrisaniji 
i slavili su sa 3:1.

Hrvatska je prethodno u polu-
finalu savladala Sloveniju sa 2:0.

Tim Sindikata profesional-
nih fudbalera Crne Gore u 
Zagrebu činili su Nikola 
Delibašić, Ivan Racković, 
Vojkan Višnjić, Ne-
manja Vlahović, Vasilije 
Radenović, Baćo Nikolić, 
Vido Sjekloća, Vule 
Vujačić, Uroš Đuranović, 
Bogdan Bogdanović, Mil-
isav Vuksanović, Miloš 
Vukčević, Srđan Kosović, 
Filip Radonjić, Dejan 
Milošević, Edin Nikočević, 
Balša Rogošić i Marko 
Đukanović.

Prije turnira u Zagrebu, 
za igrače je bio organizovan 
Trening kamp u Kolašinu i na 
Zlatiboru, gdje su igrane i dvije 
prijateljske utakmice, protiv srpskih 

UROŠ ĐURANOVIĆ
(DUKLA PRAG)

Prvi put u karijeri našao sam 
inostrani angažman, u mno-
gome zahvaljujući i trening 

kampu FSCG, kao i jakom 
turniru u Zagrebu.

Treninzi i utakmice, da ne 
spominjem i ostale detalje - od 

puta, preko boravka u hotelima 
- sve je bilo na vrhunskom i  pro-
fesionalnom nivou. Preporučio 
bih svakom našem fudbaleru 

da sarađuje sa SPFCG, da se 
učlani u Sindikat, koji je prva 

vrsta pomoći za probleme 
svake vrste.



MLADI GOLGETER 
ZETE OSVJEŽENJE 
NA KLUPSKOJ SCENI

Možda crnogorski klupski fudbal 
nije mjerilo za kvalitet, niti se 
na osnovu učinka nekog mladog 

igrača na našim terenima može, sa velikom 
sigurnošću, govoriti da je riječ o budućem 
reprezentativcu ili internacionalcu, ali to 
što radi Nikola Krstović, napadač Zete, ne 
može da prođe nezapaženo.

Krstović će tek 5. aprila naredne godine 
postati punoljetan, a u 2017. godini, u 
prvoligaškoj konkurenciji, upisao je već 14 
golova.

„Takav igrač se nije pojavio u Crnoj 
Gori u proteklih deset godina“, kaže 
Duško Vlaisavljević, koji mu je u drugom 
dijelu prošle sezone ukazao maksimalno 
povjerenje, promovisao ga u prvotimca, sa 
svega 16 godina.

U prvom meču kao starter, u duelu sa 
Jedinstvom, 25 dana prije 17. rođendana, 
postigao je dva gola, do kraja prošle sezone 
još pet, od kojih su tri bila za pobjedu, pro-
tiv Rudara, Mladosti i Budućnosti.

Tokom ljeta se upisao i na evropskoj sce-
ni, dao gol Željezničaru u kvalifikacijama 
za Ligu Evrope. U prvih 12 kola tekućeg 
šampionata dostigao je učinak iz prošle se-
zone, a juče, na susretu sa Komom, upisao i 
prvi het-trik u karijeri.

„Krstović se razlikuje od ogromne većine 
crnogorskih fudbalera, posebno mladih, po 
tome što u svaku utakmicu ulazi kao da je 
prva i najvažnija. Ima veliku želju za do-
kazivanjem, za golovima, nema u njegovoj 
igri rezerve, niti se zadovoljava onim što je 
uradio“, kaže njegov bivši trener.

„Stalno igračima govorim da se u fudbalu 
najviše, pa i jedino, cijeni ono što napraviš 
na posljednjoj utakmici. To je Krstović sh-
vatio na pravi način“.

Ima, kaže Vlaisavljević, sve karakteristike 
pravog golgetera.

„Snažan je, dovoljno brz, koristi obje 
noge, popravio je i igru glavom. Izuzetno 
je energičan, stalno ide naprijed, napada i 
igrače i prostor, dobru radnu etiku i veliki 
motiv da bude još bolji“, ističe Vlaisavljević.

Za Vlaisavljevića nema dileme – Nikola 
Krstović je blago crnogorskog fudbala, ali 
pravi izazovi tek predstoje.

„Naglo je skrenuo pažnju na sebe i vrlo je 
važno kakav će biti sljedeći korak u njego-
voj karijeri. Za mladog igrača najvažnije je 
da igra. Odlazak u veliki klub, u paklenu 
konkurenciji, i mjesto na klupi nikako nije 
rješenje. Izbor narednog kluba je veoma 
bitan, i ako se to sve posloži kako treba, 
pred njim je velika karijera“, zaključio je 
Vlaisavljević.

Nikola 
Krstović
BISER
crnogorskog 
fudbala

11. mart Jedinstvo – Zeta 0:3 ...................2
1. april Zeta – Rudar 1:0  .............................1
22. april Sutjeska – Zeta 1:2 ......................1
30. april Zeta – Dečić 3:0 ..........................1
10. maj Mladost – Zeta 0:1 ........................1
13. maj Zeta – Budućnost 1:0 ....................1
5. avgust Dečić – Zeta 1:4..........................1
8. septembar Petrovac – Zeta 0:1 ..........1
22. septembar Grbalj – Zeta 2:1 ..............1
18. oktobar Budućnost – Zeta 2:1 ...........1
21. oktobar Zeta – Kom 4:2 .....................3

Svi golovi Nikole Krstovića
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Kampanja „Reci ne 
namještanju mečeva“ 
(Say No to Match Fix-

ing), koju na globalnom nivou 
već tri godine sprovode FIFA 
i FIFPro, i ove sezone u Crnoj 
Gori zajednički su sproveli 
Fudbalski savez (FSCG) i Sin-
dikat profesionalnih fudbalera 
Crne Gore (SPFCG).

Kampanja se realizovala tako 
što su na svim prvoligaškim 
terenima na otvaranju se-
zone 2017/18, igrači i sudijski 
timovi, pred početak utakmica 
sa razvijenim transparentom 
poslali poruku u duhu ove glo-
balne akcije.

Ova zajednička aktivnost 
je rezultat ne samo kvalitet-
nog socijalnog partnerstva 
i saradnje FSCG i Sindikata 
profesionalnih fudbalera, 
već i njihove nedvosmislene 
opredijeljenosti ka očuvanju 
integriteta fudbala u Crnoj 
Gori.

RECI NE NAMJEŠTANJU - ZAJEDNIČKA AKCIJA FSCG I SPFCG

Prepoznaj, odupri se, prijavi!
Kampanja se realizovala tako što su na svim prvoligaškim terenima na otvaranju sezone 2017/18, igrači i sudijski 

timovi, pred početak utakmica sa razvijenim transparentom poslali poruku u duhu ove globalne akcije.

Namještanje mečeva, koje je 
postalo izraženo u posljednjoj 
deceniji, je globalna prijetnja 
ne samo integritetu fudbala, 
već i društvenim, edukativnim 
i kulturnim vrijednostima koje 
sport objedinjuje.

Iz tih razloga, ciljevi kam-
panje su zaštita integriteta 
fudbala, podizanje svijesti o 
opasnostima koje sa sobom 
nosi namještanje mečeva, 
obezbjeđivanje pozitivnog 
primjera za igrače i zaštita 
i edukacija igrača i ostalih 
članova fudbalske porodice 
– da prepoznaju, odupru se i 

prijave pokušaje namještanja 
mečeva. Upravo su riječi PRE-
POZNAJ, ODUPRI SE I PRI-
JAVI (Recognise, Resist, Re-
port) sastavni dio kampanje.

Sindikat profesionalnih 
fudbalera prije dvije godine 
započeo je sprovođenje kam-
panje kroz edukativne ak-
tivnosti, koje su pored filma 
snimljenog u koproduk-
ciji FIFA, FIFPro i Intepola, 
prezentacija, djeljenja promo-
tivnog materijala, uključivale 
i globalni upitnik koji su po-
punjavali igrači Prve i Druge 
lige Crne Gore.
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Evropska fudbalska unija (UEFA) 
odlučila je da uvede novo 
takmičenje - Ligu nacija, koja će za-

mijeniti prijateljske utakmice nacionalnih 
selekcija i koja će premijerno početi u sep-
tembru 2018. godine.

Osim što će - za javnost, navijače, medije, 
pa i same fudbalere, u većini slučajeva ne-
zanimljive prijateljske utakmice reprezent-
acija otići u istoriju - Liga nacija će imati 
i izraženi takmičarski karakter, jer će četiri 
nacionalne selekcije preko tog takmičenja 
izboriti plasman na Evropsko prvenstvo.

LIGE A, B, C I D
Sve evropske reprezentacije, njih 55, biće 

razvrstane u četiri kategirije, koje su već 
nazvane ligama: A, B, C i D.

Liga A i Liga B brojaće po 12 reprezen-
tacija, Liga C 14, a najslabija  Liga D 16 
reprezentacija.

Reprezentacije su podijeljene po jačini, 
odnosno Uefinom koeficijentu, koji se 
formira na osnovu rezultata u kvalifikaci-
jama i na završnim turnirima u prethodna 
tri ciklusa (posljednja dva ciklusa imaju po 
40 odsto uticaja, prvi 20 odsto).

Crna Gora se za prvo izdanje Lige 
nacija nalazi u trećoj kategoriji evrop-
skih reprezentacija, odnosno Ligi C, za-
jedno sa Mađarskom, Rumunijom, Izrae-
lom, Škotskom, Slovenijom, Bugarskom, 
Grčkom, Srbijom, Albanijom, Norveškom, 
Kiprom, Estonijom, Finskom i Litvanijom.

SVAKA LIGA IMA ČETIRI GRUPE
Svaka liga biće podijeljena na po četiri 

grupe, u kojima će se naći tri ili četiri 
reprezentacije. Žrijeb će biti obavljen 24. 
januara u Lozani.

Lige A i B sastojaće se od četiri grupe sa 
po tri reprezentacije, u našoj Ligi C biće 
jedna grupa od tri i tri grupe od četiri 
reprezentacije, dok će u Ligi D sve grupe 
imati četiri reprezentacije. 

KAKO SE  
PRELAZI U JAČU LIGU?

Pobjednici grupa u svim ligama plasiraće 
se u veći rang takmičenja. Ako recimo, 
Crna Gora bude prva u svojoj grupi, u na-
rednom izdanju Lige nacija, 2020. godine, 
učestvovaće u Ligi B i sastaće se sa jačim 
reprezentacijama.

Istovremeno, po četiri najslabije 
reprezentacije iz svake grupe preseliće se u 
slabiju ligu - iz Lige A u Ligu B, Lige B u 
Ligu C...

Plasman u jaču kategoriju nije jedini 

PRIJATELJSKE UTAKMICE REPREZENTACIJA OD 
SEPTEMBRA 2018. IDU U ISTORIJU

LIGA NACIJA 
Sve što treba

da znate o 
novom Uefinom 

takmičenju

benefit. Reprezentacije koje osvoje svoju 
grupu, kandiduju se za plasman na Evrop-
sko prvenstvo.

KO IDE NA 
EVROPSKO PRVENSTVO?

Svaka od četiri Lige daće po jednog 
učesnika Evropskog prvenstva.

Na primjer, ako Crna Gora osvoji svoju 
grupu, igraće plej-of sa pobjednicima os-
tale tri grupe Lige C - recimo sa Srbijom, 
Češkom i Slovenijom. Najbolji ide na Ev-
ropsko prvenstvo.

Tako iz svake od četiri lige, pa i iz Lige D, 
u kojoj su najslabije reprezentacije.

Time se dolazi do malo apsurdne situ-

acije, jer bi Crnoj Gori, ali i ostalim selekci-
jama, bilo lakše da se probiju do Eura preko 
Lige D, nego preko Lige C ili B, ali Uefa 
smatra da je ovo prava prilika za reprezen-
tacije srednjeg i najnižeg ranga da se pla-
siraju na Evropsko prvenstvo.

KADA SE IGRA LIGA NACIJA?
Takmičenje po grupama u Ligi nacija 

igraće se u septembru, oktobru i novembru 
2018. godine. Maksimalno šest, a mini-
mum četiri meča, odigraće sve reprezen-
tacije u tom periodu, protiv svih rivala u 
svojoj grupi, i kući i na strani.

Pobjednici četiri grupe iz Lige A igraće 
„fajnl for” u junu 2019, na kojem će se 
dobiti pobjednik Lige nacija.

Pobjednici grupa iz ostalih Liga plasiraće 
se u plej-of i boriće se za plasman na Evo-
prsko prvenstvo.

Plej-of će se, međutim, igrati tek u martu 
2020, nakon završetka kvalifikacija za Ev-
ropsko prvenstvo, koje počinju marta 2019.

KAKVA JE VEZA LIGE NACIJA I 
KVALIFIKACIJA ZA EURO?

Liga nacija i kvalifikacije za Euro  su 
odvojena takmičenja, a neće se mnogo 
preklapati ni kalendarski.

Žrijeb kvalifikacija za Euro održaće se u 
decembru 2018. godine, nakon završetka 
grupne faze Lige nacija.

Kvalifikacije, koje počinju u martu 2019, 
imaće deset grupa od po pet ili šest timo-
va. Pobjednici grupa i drugoplasirani di-
rektno će se kvalifikovati za završni turnir. 
Trećeplasirani neće igrati baraž, za razliku 
od prošlih kvalifikacija za Euro.

Četiri mjesta na Evropskom prvenstvu 
koja su se ranije dobila kroz baraž, ubuduće 
će zauzeti reprezentacije preko Lige nacija.

Plej-of lige nacija igraće se nakon 
završetka kvalifikacija - u martu 2020. go-
dine.

Svaka Liga imaće svoj plej-of - sa po dvije 
polufinalne i jednom finalnom utakmicom. 
Bolje rangirani tim igraće polufinale kod 
kuće, dok će domaćin finala biti određen 
žrijebom. Pobjednici četiri plej-ofa u svim 
Ligama plasiraće se na Evropsko prvenstvo.

Ako je reprezentacija koja se plasirala u 
plej-of Lige nacija putem kvalifikacija već 
izborila plasman na Evropsko prvenstvo, 
njeno mjesto u plej-ofu će zauzeti sljedeća 
rangirana reprezentacija u njenoj grupi.

KAKAV JE FORMAT EURA?
Evropsko prvenstvo 2020. je specifično 

- po prvi put, neće imati jednog ili dva 

Crna Gora je u Ligi C, a u grupi će moći da igra sa Mađarskom, Rumunijom, Škotskom, 
Slovenijom, Grčkom, Srbijom, Albanijom, Norveškom, Kiprom, Estonijom i Litvanijom.
U Ligi C su i Izrael, Bugarska i Finska, ali su te selekcije u istom kosturu, kao i Crna Gora, 
što znači da neće moći da se nađu u istoj grupi.
U Ligi C igraće se tri grupe sa po četiri reprezentacije, a jedna sa tri.
U Ligi A su Njemačka, Belgija, Portugal, Španija, Engleska, Francuska, Švajcarska, Italija, 
Poljska, Island, Hrvatska i Holandija.
U Ligi B su Austrija, Vels, Rusija, Slovačka, Švedska, Ukrajina, Republika Irska, BiH, 
Sjeverna Irska, Danska, Češka i Turska.
U Ligi D su Azerbejdžan, Bjelorusija, Makedonija, Gruzija, Jermenija, Letonija, Farska os-
trva, Luksemburg, Kazahstan, Moldavija, Lihtenštajn, Malta, Andora, Kosovo i Gibraltar.

Crna Gora može se Škotskom, Srbijom, Slovenijom 
ne može sa Izraelom, Bugarskom i Finskom

domaćina, već će biti održano u 13 gradova 
u 13 država, a domaćin polufinala i finala 
biće londonski Vembli.

Osim u Londonu, utakmiće će se igrati u 
Bakuu, Minhenu, Sankt Peterburgu, Rimu, 
Kopenhagenu, Bukureštu, Amsterdamu, 
Budimpešti, Dablinu, Bilbau, Briselu i 

Glazgovu.
Na Euru će, kao i 2016. u Francuskoj, 

učestvovati 24 reprezentacije, koje će biti 
podijeljene u šest grupa.

Da bi se ograničila putovanja, svakoj od 
šest grupa će biti dodijeljena dva grada 
domaćina.  
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Kajl Laferti je legenda fudbala u 
Sjevernoj Irskoj, napadač koji je 
nacionalni tim doveo do Evrop-

skog prvenstva 2016, i koji će predvoditi 
selekciju u baražu za Mundijal, protiv 
Švajcarske.

On je, međutim, i bivši zavisnik od 
klađenja, čovjek koji je u jednom trenutku 
bio na ivici ponora, ali koi je uspio da se 
izvuče iz propasti.

„Bio sam kao terijer, koji traži plijen. 
Zavisnik. Znao sam da je to što radim 
pogrešno, ali nisam mogao da se 
susdržim. Gubio sam novac, a želio 
sam da ga vratim. Samo sam tonuo 
dublje“, ispričao je Laferti.

Sve se promijenilo u aprilu prošle 
godine, kada ga je Fudbalski savez 
kaznio 23 hiljade funti zbog nedoz-
voljenog klađenja, a on shvatio šta bi 
mogao da izgubi.

„Mogao sam da ostanem bez Evrop-
skog prvenstva, bez karijere, bez poro-
dice...“, rekao je Laferti.

Da bi se riješio opasnog poroka, morao 
je, međutim, da ima pomoć...

„U Fudbalskom savezu 
sam naišao na razumi-
jevanje. Uz njihovu 
preporuku počeo 
sam da posjećujem 
s p e c i j a l i z ov anu 
kliniku, dva puta 
nedjeljno po 60 
minuta, proces mog 
izlječenja je počeo. 
Tek tada sam mogao da 
kažem i priznam – da, 
ja sam zavisnik“, rekao 
je Laferti.

Supruga Vanesa je 
bila uz njega...

JEDAN OD NAJVEĆIH POROKA U SVIJETU FUDBALA

Ispovijest Kajla Lafertija: 

Ja sam golgeter 
i zavisnik od  
KLAĐENJA

Nisam želio da krijem ko sam 
i šta sam. Nisam ovo ispričao 
da bih dobio sažaljenje, već 
da kažem svim mojim kole-
gama, koji prolaze kroz slične 
probleme, da je moguće da 
se vrate normalnom životu

"

„Mogla je da mi okrene leđa, ali nije. Odi-
grala je važnu ulogu“, kazao je 30-godišnji 
napadač.

Ipak, najveću pomoć dobio je od svog 
kluba, škotskog Hartsa, posebno tren-

era Ostina Mekfija.
„Zaustavio sam ga jednog 

dana nakon treninga i rekao 
mu u čemu je problem. 

Rekao mi je da u njemu 
imam prijatelja, a ja sam 
znao da mogu da mu 
vjerujem. U određenom 
trenutku, potrebno je 
da imaš nekoga kome 
apsolutno vjeruješ, a 
da to nije psihijatar 

ili ljekar“, istakao 
je Laferti. 

„Ostin je pro-
vodio sate i sate 

sa mnom, mislim 
da je njegov su-
pruga sumnjala 
da smo u vezi, 
koliko smo 
bili zajedno“, 

našalio se.
Proces oporavka još traje, priznaje Lafer-

ti.
„Nisam želio da krijem ko sam i šta sam. 

Nisam ovo ispričao da bih dobio sažaljenje, 
već da kažem svim mojim kolegama, koji 
prolaze kroz slične probleme, da je moguće 
da se vrate normalnom životu“, poručio je 
Laferti.

A nekadašnji velški reprezentativac Džon 
Hartson, bivši napadač Arsenala, Vest 
Hema i Seltika, ističe da je klađenje porok 
koji je široko rasprostranjen među igračima 
u Engleskoj i Škotskoj.

„U posljednja tri mjeseca imao sam 
pozive šest menadžera iz engleske i škotske 
Premijer lige da im pomognem da riješe 
problem zavisnosti od klađenja, koju 
imaju njihovi igrači“, rekao je Hartson, ne 
otkrivajući o kome se radi. I Hartson je, 
svojevremeno, bio u istom problemu. 

„Gubio sam desetine hiljada funti nedjelj-
no. Bio sam na ivici bankrota, a zaradio 
sam milione u karijeri“, kazao je on.

Šest godina nije uložio ni peni na 
klađenje, ali je prije toga morao da prođe 
kroz pakao.

„Prvo sam se razbolio, imao sam tešku 
intervenciju na mozgu, a kada sam izašao 
iz bolnice nastavio sam po starom. Pravo u 
kladionicu – ulaganje novca na kriket, kon-
je, pse, na sve što postoji. Sve dok jednog 
dana, moja supruga nije rekla – odlazim, 
ne mogu više. Tražio sam od nje još jednu 
šansu i dobio je. Nisam je prokockao“, rekao 
je Hartson, koji sada radi kao analitičar za 
britanske TV stanice.

„Sve što zaradim ide na račun moje su-
pruge, samo da ne bih došao u iskušenje“, 
priznao je Hartson.

Nakon što je otkrio da je zavisnik, ali i 
da se „izliječio“ postao je tražen, kao psi-
hoterapeut.

„Tu sam da pomognem i pomoći ću. A 
posla ima koliko hoćeš. Iz mog iskustva, 
kao profesionalnog fudbalera, tvrdim da 
najmanje polovina igrača u timu ima ogro-
man problem sa kockom, prevashodno sa 
klađenjem. To je čak i neka vrsta prestiža“, 
kaže Hartson. 

Votford je jedno od iznenađenja 
Premijer lige. A u klubu iz Lon-
dona prva zvijezda je mladi Bra-

zilac Rišarlison, 20-godišnjak koji je ovog 
ljeta stigao iz Fluminensea.

I njegova priča je slična pričama kakve 
imaju njegovi brojni zemljaci, koji su u 
fudbalu našli spas od ulice, kriminala...

“Da li sam se plašio dolaska u En-
glesku? Pa ja sam kao dječak gledao smrti 
u oči, a ne da se plašim protivnika u fud-
balu. Imao sam uperen pištolj u glavu, 
jer je neko mislio da sam jedan od 
dječaka koji prodaju drogu. Imao 
sam 12 godina. Ne znam zašto 
nije povukao obarač... Poslije 
toga, valjda ne mislite da se 
plašim bilo čega”, ispričao je 
Rišarlison.

To se dogodilo na ulicama 
njegovog rodnog grada, Vila Ven-
esije.

“Takve stvari su bile 
uobičajene. Svuda oko 
mene su bili droga, 
pištolji, noževi... U 
dvorištu moje kuće, 
često se prodavala 
droga. Znao sam sve 
te momke, nisam htio, 
a ni smio da pričam ništa”, 
kaže talentovani vezista, koji 
je nedavno pozvan i u se-
niorski tim Brazila.

Trenirao je u lokalnom klubu, a treneri 
su mu bili policajci.

“Oni su znali koliko sam talentovan, ali 
su mi svaki dan punili glavu pričama kako 
moram da se čuvam okruženja, društva... 
Mnogo su mi pomogli”.

 Sa 16 godina je dobio poziv na probu 
u klubu Amerika Mineiro, sa kojom je 
ušao u prvu ligu, i zaslužio poziv Flumi-
nensea...

Ovog ljeta je bio na korak od Ajaksa, 
ali ga je u Votford zvao trener 

Marko Silva i ubijedio ga 
da ode u Premijer ligu...

“To je bilo ispun-
jenje sna. Uživao sam 
gledajući engleski 
fudbal”, rekao je 
Rišarlison, koji slobod-

no vrijeme u Londonu 
provodi u društvu asova 

Čelsija Davida Luisa i Vili-
jana.

“Pomažu mi, hrabre me, mada su 
mi zaprijetili da ne smijem da postig-
nem gol protiv Čelsija. Šalu na stranu, 
nisam očekivao da ću se ovako brzo 
prilagoditi. Uživam u svakom tre-
nutku na velikoj sceni”, kazao je novi 
brazilski vunderkind, koji ima jednu 

želju – da izbori mjesto u reprezen-
taciji Brazila na Mundijalu u 

Rusiji. 

RIŠARLISON 
IZ VOTFORDA O 
DJETINJSTVU 
U BRAZILU

Kao dječak 
sam gledao 
smrti u oči
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Španski as Huan Mata, fudbaler 
Mančester junajteda, odlučio 
je da donira jedan posto svoje 

plate u humanitarne svrhe i pozvao os-
tale profesionalne igrače da urade isto.

Španski reprezentativac rekao je da 
će novac donirati za projekat Common 
Goal (Zajednički gol), koji vodi orga-
nizacija “streetfootballworld”, a koja 
podržava fudbalske humanitarne akcije 
širom svijeta.

“Vodim ovu akciju, 
ali ne želim biti sam”, 
poručio je Mata.

Mata, koji je u 

Mančester junajted stigao iz Čelsija 
za 41 milion eura, prema medijskim 
izvještajima, godišnje zarađuje 7,7 
miliona eura. On se na ovakav korak 
odlučio nakon posjete Indiji, tokom 
koje je ostao “šokiran siromaštvom koje 
je vidio tokom u Mumbaiju”

Dugoročni cilj je da cijela fudbalska 
industrija doprinosi jednim postotkom 
prihoda lokalnim fudbalskim dobrot-
vornim organizacijama.

“Pokrećem nešto što će, nadam 
se, promijeniti cijeli svijet, ma-
kar samo na jedan mali način. 
Ljudi potcjenjuju značaj fud-
bala na društvene tokove i 
moć da se uradi mnogo toga 

dobrog”, kazao je Mata.
Istakao je da želi pokre-

nuti Common Goal start-
ing XI, koji bi se sastojao od 

fudbalera koji doniraju jedan 
posto svoje plate u humani-
tarne svrhe.

Njegova akcija, koju je 
pokrenuo u avgustu, polako se 

zahuktava, mada se očekivalo da 
će odziv biti veći. Od poznatijih 

fudbalera odazvali su se Mats Humels, 
Đorđo Kjelini i Serž Gnabri, te Čarli 
Danijels, kao i sedam fudbalerki Heder 

O’Rajli, Aleks Morgan, Megan Rapi-
no, Olga Garsija, 
Vero Boket, 
Žana Sedin 
i Polina 
Bremer.

Misija Huana Mate: 

MOŽEMO  DA 
promijenimo svijet

Za nekoga ko zarađuje 420 hiljada 
eura nedjeljno i ima milionske 
sponzorske ugovora ne predstav-

lja problem da finansijski pomogne onima 
koji su u nevolji.

Bogati i slavni to, povremeno, i urade, a 
Kristijano Ronaldo je jedan od onih koji 
godinama učestvuje i organizije humani-
tarne akcije. 

Prije dvije godine je proglašen za najhu-
manijeg sportistu – s razlogom. Evo i zbog 
čega.

ŠKOLE U GAZI 
On je 2011. godine osvojio Zlatnu 

kopačku, kao najbolji strijelac u evropskim 
ligama sa 40 golova. Vrijedan trofej nije 
stavio u vitrine, već ga je izložio na aukciju, 
u sklopu Fondacije Real Madrida. 

Zlatna kopačka je prodata za 1,5 miliona 
eura, a novac je usmjeren na obnovu škola 
u pojasu Gaze. 

SIROTIŠTA U IZRAELU 
Dvije godine kasnije, izraelski milijarder 

Idan Ofer kupio je Ronaldovu Zlatnu loptu 
za 600 hiljada eura, a Portuigalac je novac 
donirao sirotištima u Izraelu. 

AMBASADOR 
Kristijano Ronaldo je ambasador orga-

nizacija “Save the Children”, “Unicef ” and 
“World Vision”. 

Ulogu ambasadora ne doživljava kao 
protokolarnu, već je vrlo aktivan u svojim 
porukama i interakciji sa pratiocima na 
društvenim mrežama. Kada je 2014. godine 
osvojio Zlatnu loptu, u pozdravnom govo-
ru, naglasio je da nagradu posvećuje djeci 
oboljeloj od leukemije, dok je prošle godine 
u emotivnoj poruci na Instagramu apelovao 
na svjetske lidere da zaustave sukobe u Siri-
ji, nazvavši djecu iz te zemlje “pravim hero-
jima”. On je istog dana donirao veliku svotu 
novca organizaciji “Save the Children”, za 
pomoć djeci u Siriji, ali je zahtjevao da se 
ne saopšti iznos.

BONUSI ZA CRVENI KRST 
U njegovom ugovoru sa Realom postoje 

brojne klauzule, a bonuse koje ispuni re-
dovno uplaćuje humanitarnim organizaci-
jama. Tako je 2013. godine Crvenom krstu 
uplatio 100 hiljada eura, koje je dobio od 
UEFA, kao član idealnog tima sezone 
2012/13. Godinu kasnije istoj organizaciji 
uplatio je 450 hiljada eura, koje je dobio od 
Reala, nakon osvajanja Lige šampiona. 

DONOR 
Za razliku od većine sporista, Ronaldo na 

tijelu nema nijednu tetovažu. Razlog – on 
je dobrovoljni davalac krvi. 

Učestvuje u brojnim akcijama, poziva 
ljude da daju krv.

Kada je saznao da je sin bivšeg saigrača 
Karlosa Martinsa potrebna transplatacija 
koštane srži, Ronaldo je donirao svoju srž!

ZEMLJOTRES U NEPALU 
U aprilu je Nepal pogodio razoran 

zemljotres, u kome je stradalo devet 
hiljada ljudi, a preko 22 hiljade je pov- 
rijeđeno. 

Ronaldo je reagovao odmah, a svjetski 
mediji su javili da je organizaciji “Save the 
children” uplatio čak pet miliona dolara za 
pomoć toj zemlji.

BORBA PROTIV KANCERA
Ronaldova majka Dolores Aveiro pobijedila 

je kancer dojke, a u znak zahvalnosti bolnici u 
kojoj se liječila donirao je 120 hiljada eura.

BRIGA O MALOM NUHAZETU
Ronaldo je 2009. godine čuo priču o 

devetogodišnjem Nuhazetu Gulen iz Las 
Palmasa, koji je obolio od kancera kostiju. 
Organizovao je njegov let do Madrida, pre-
voz do hotela u kome su bili on i njegovi 
saigrači. Otac malog Nuhazeta rekao je 
Ronaldu da je jedina nada eksperimen-
talno liječenje u SAD. Portugalac je platio 
sve troškove, ali Nuhazet nije uspio da se 
oporavi – preminuo je u martu 2013. 

DRES I NOVAC ZA ERIKA 
Mali Erik Ortis Crus obolio je od rijetke 

bolesti koja napada mozak, kada je imao 
pres službi Reala, sa molbom da njenom 
sinu pošalje potpisani Ronaldov dres.

Kada je saznao o čemu se radi, Ronaldo je 
platio 55 hiljada eura za prvu operaciju na 
mozgu i obavezao se da će pokriti troškove 
daljih tretmana. Poslao je i potpisan dres, a 
jedan, takođe sa njegovim potpisom, dao je 
na aukciju. Novac od prodaje je proslijedio 
Erikovoj majki. 

HUMANA STRANA  ASA REALA

Kristijano 
Ronaldo 
veliki 
fudbaler 
velikog 
SRCA



U Amsterdamu je 7. i 8. avgusta 
održana konferencija na kojoj su 
dominirale teme vezane za glo-

balne probleme u ženskom fudbalu, a koje 
su se prvenstveno odnose na nedovoljan 
nivo profesionalnosti - rane prekide kari-
jera.

Diskutovalo se o tome šta bi sve interesne 
strane u ženskom fudbalu mogle da učinie da 
se stvore preduslovi za popravljanje situacije.

Ovom prilikom su predstavljeni i prelimi-
narni rezultati FIFPro globalne ankete o rad-
nim odnosima u ženskom fudbalu koju je u 
Crnoj Gori realizovao SPFCG, pa su na taj 
način i fudbalerke iz Ženske crnogorske fud-
balske lige imale priliku da učestvuju.

Iako će konačni rezultati ankete tek biti 
predstavljeni, preliminarni jasno ukazuju da 
je nivo profesionalnosti u ženskom fudbalu 
daleko zaostaje u odnosu na muški, i da čak 
u zemljama koje imaju profesionalni ženski 
fudbal, više može da se govori o nominalnoj, 
a ne stvarnoj profesionalnosti. Zaključeno je 
da će FIFPro u saradnji sa svojim članicama u 
narednom periodu učiniti napore kako bi se 
poboljšao status fudbalerki u svim zemljama 
u kojim FIFPro ima svoje članice.

Po riječima Tea van Segelena, general-
nog sekretara FIFPro, preliminarni rezul-
tati pokazuju koliko je teško, čak i za članice 
reprezentativnih selekcija, da naprave kari-
jeru u fudbalu.

- Djevojke koje posvete godine života da 
bi dosegle vrhunski nivo u fudbalu, sigurno 
zaslužuju pravedniju raspodjelu novčanih 
sredstava koje generiše današnji fudbal - ka-
zao je Van Segelen.

SPFCG je na ovoj Konferenciji pred-
stavljao Vladimir Krsmanović, sekretar za 
međunarodnu saradnju.

KONFERENCIJA O ŽENSKOM
FUDBALU U AMSTERDAMU

Potreban je veći nivo 
PROFESIONALNOSTI

ISTORIJSKI SPORAZUM
FIFA i FIFPro: Sve u korist fudbalera

Početkom oktobra FIFA i FIF-
Pro potpisali sveobuhvatni 
šestogodišnji ugovor o saradnji . 

Sporazum je potpisan u cilju osnaživanja 
saradnje između ove dvije organizacije i 
unaprijeđenja rukovođenja profesional-
nim fudbalom širom svijeta.

Povrh toga, postignuta je saglasnost 
između FIFA, FIFPro, Asocijacije evrop-
skih klubova (ECA) i Foruma svjetske lige 
(WFL) pod krovom novoformiranog FIFA 
tijela - Fudbalskog komiteta interesnih 
strana, koji uključuje saveze, organizacije 
članice i interesne strane u profesionalnom 
fudbalu. 
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Nova pravila pojednostaviće rješavanje 
sporova između igrača i klubova, pogo-
tovo po pitanju odluka u slučajevima 
neisplaćenih zarada. Promjene će, takođe, 
predstaviti novu odredbu, kako bi se izb-
jeglo uvredljivo ponašanje strana u sporu, 
poput primoravanja igrača da treniraju 
sami. 

Ovaj sporazum je rezultat 18-mjesečnog 
pregovaranja između FIFA i ključnih in-
teresnih strana ovog sporta. 

Transfer sistem će takođe biti dalje 
unaprijeđen, pošto se FIFA Fudbalski 
komitet ineteresnih strana složio da formi-
ra radnu grupu koja će proučiti i obaviti širi 
pregled transfer sistema. Zajedničke inici-
jative uključuju kontinuirano uvođenje 
licenciranja klubova, uspostavljanje na-
cionalnih komora za rješavanje sporova, i 
razmatranje minimum zahtjeva ugovora sa 

svim interesnim stranama na globalnom 
nivou.

Zdravlje i zaštita na radu igrača biće 
obuhvaćena, pogotovo po pitanju kalen-
dara međunarodnih mečeva, a o čemu će se 
diskutovati sa svim interesnim stranama. 

Povrh toga, FIFA i FIFPro su posvećeni 
poštovanju međunarodno priznatih ljud-
skih prava, uključujući njihovu primjenu 
u profesionalnom fudbalu, kao i promov-
isanje jednakosti i interesa fudbalerki, rast 
ženskog fudbala, i žena u fudbalu uopšte.

Kao posljedica posvećenosti i primjeni 
sporazuma, FIFPro će povući žalbu protiv 
FIFA podnijetu Evropskoj komisiji sep-
tembra 2015.godine.

„Ovo je važan korak u poboljšanju 
globalnog upravljanja profesionalnim 
fudbalom“, rekao je predsjednik FIFA, 
Đani Infantino. „Svjedok sam do sada 
nezabilježene saradnje između FIFA, FIF-
Pro, ECA i WFL. Imali smo komplikovane 
pregovore sa ključnim interesnim strana-
ma ovog sporta i svako je morao da napra-
vi neke kompromise, ali je ovaj sporazum 
od koristi za sve i ultimativni pobjednik je 
fudbal. Raduje me da vidim kooperativni 
pristup diskusijama koje će sada početi u 
vezi šireg pregleda transfer sistema. Sve 
strane – organizacije članice, savezi, igrači, 
klubovi i lige – imaju važnu ulogu u tom 
procesu.“

„FIFPro je zadovoljan novim duhom 
saradnje  koji je pokazala FIFA, kao i 
spremnošću da sasluša sve ono što se odno-
si na igrače“, rekao je predsjednik FIFPro 
Filip Pijat. „Ovo uzajamno razumijevanje 
pomoglo je da se pokrenu najveće prom-
jene u pravilima fudbalskih transfera od 
2001.godine. Dok klubovi u najbogati-
jim ligama gotovo uvijek dobro tretiraju 
igrače, postoje i one lige u kojima se radna 
prava fudbalera rutinski ignorišu. 

Ova pravila pomoći će da se 60.000 
igrača, koje predstavlja FIFPro, zaštite od 
nepravičnog tretmana. FIFPro je takođe 
zadovoljan što i ostale ključne interesne 
strane dijele naš stav u pogledu reforme 
transfer sistema i u interesu zaštite zdrav-
lja ovog sporta. 

Raduje nas što ćemo u narednim nedel-
jama raditi zajedno na ovome.“




